
 
 

 

31. januar 2022 Aqqalu C.Jerimiassen 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

1. Har Naalakkersuisut planer om at fragtskibet kan medtage Niaqornaarsuk, når 

fragten også kommer til Kangaatsiaq om vinteren.  

a. Hvis ikke, hvad er udfordringerne? 

b. Hvis det er muligt, hvor meget ville det koste? 

(Inatsisartut medlem Aqqalu C. Jerimiassen, Atassut) 

 

Begrundelse 

Sidste skib fragtede til Niaqornaarsuk 9. december sidste år. Alligevel fortsætter fragten til 

Kangaatsiaq gennem vinteren, selvom der kun er 30km til Niaqornaarsuk, og der kommer ikke is 

pga. havstrøm.  

Der er mange erhvervsmuligheder i Niaqornaarsuk. Der er en fabrik, indhandlingsted for fisk, 

fangstdyr, spæk og sælskind, som omkringliggende bygder benytter sig af. Desværre er der ingen 

skibsfragt om vinteren og fryseren fyldes helt op så der ikke længere er mulighed for yderligere 

indhandling og alting går i stå. 

Derfor spørger vi om Naalakkersuisut har planer om at starte skibsfragt om vinteren. 


